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PROTOKÓŁ Nr  1/2018 

posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
które odbyło się 4 grudnia 2018 roku, o godz. 1200 

 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Radomskiego – Krzysztof Murawski 
Prowadzący obrady                                           -  Jan Siek 
Protokolant                                            - Joanna Kosior 
 
  
 
Prowadzący obrady otworzył posiedzenie Komisji, w którym uczestniczyło 7 na 8 radnych 
oraz zaproszeni goście (listy obecności stanowią odpowiednio załączniki Nr 1 i 2 do protokołu).  
 
Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad, który przedstawiał się następująco:  
 

1. Zaopiniowanie rocznego programu współpracy powiatu radomskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2019 roku. 

 
2. Informacja o realizacji zadań oświatowych powiatu radomskiego w roku szkolnym 

2017/2018 roku.  

 
3. Zaopiniowanie projektu budżetu Powiatu Radomskiego na 2019 rok w działach 

dotyczących Komisji. 

 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu na 2019 rok. 

 
5. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad- Zaopiniowanie rocznego programu 
współpracy powiatu radomskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
w 2019 roku. 

Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Marian Oleszczuk powiedział, że 
zgodnie z ustawą o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, samorząd powiatu 
radomskiego jest zobowiązany do prowadzenia współpracy z organizacjami pozarządowymi. 
Dodał, że ustawa bardzo precyzyjnie określa zakres  tematów, w których mają się poruszać  
i przeznaczać określone środki finansowe. Powiedział, że przygotowany dokumenty co roku 
się powtarza, jedynie kwoty nieznacznie się zmieniają. Wymienił obszary tematyczne, które są 
dofinansowywane na podstawie tego dokumentu czyli ochrona i promocja zdrowia, pomoc 
społeczna, kultura, edukacja, upowszechnianie kultury fizycznej, promocja zatrudnienia  
i aktywizacja zawodowa. W materiale szczegółowo określono wysokości środków 
planowanych na realizację tego programu. Między innymi jest to zadanie, które leży  
w kompetencji Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie pn. „Realizacja zadań z zakresu 
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pomocy społecznej wspierania rodziny i pieczy zastępczej oraz przeciwdziałania przemocy”  
i na to zadanie jest przeznaczona kwota 2.048.984,00 zł. Drugie zadanie to Wydział Promocji 
i Rozwoju Powiatu i tu jest zadanie z zakresu rozwoju kultury fizycznej i na to jest 
przeznaczona kwota 47.470,00 zł. Następne zadanie również jest domeną Wydziału Promocji, 
przeznaczona kwota 20.000,00 zł na kulturę , ochronę dóbr i kulturę dziedzictwa narodowego 
oraz na zadania prowadzenia punktów nieodpłatnej pomocy prawnej i udzielania nieodpłatnego 
poradnictwa obywatelskiego, ogólna kwota na te zadania wynosi 2.308.514,00 zł. 
Poinformował, że komisja jest powoływana przez Zarząd Powiatu, w skład komisji 
konkursowej wchodzą przedstawiciele organu wykonawczego powiatu czyli Zarządu, również 
przedstawiciele organizacji pozarządowej. 

Radny Ryszard Dziura zapytał, co wchodzi w zakres punktów nieodpłatnej pomocy prawnej 
i gdzie one się znajdują? 

Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Marian Oleszczuk odpowiedział, że jest 
6 punktów nieodpłatnej pomocy prawnej  na terenie powiatu radomskiego. Jeden z tych 
punktów znajduje się w Starostwie Powiatowym. Pozostałe w terenie: w Iłży, Pionkach, 
Wierzbicy, Skaryszewie i Zakrzewie. Trzy z tych punktów są obsługiwane przez radców 
prawnych , a pozostałe trzy przez organizacje pozarządowe. 
 
Radny Ryszard Dziura zapytał co wchodzi w zakres przemocy w rodzinie? 
 
Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Marian Oleszczuk odpowiedział, że jest 
to domena Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. Szczegółów może udzielić właśnie 
PCPR, który zajmuje się tym zadaniem. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska dopowiedziała, że w tej kwocie ogólnej to 
1.809.984,00 zł to jest dotacja przekazywana do Caritasu, a na przemoc jest kwota tylko 
6.000,00 zł z przeznaczeniem na profilaktykę. Dopiero potem jest ogłaszany konkurs  
i wyłaniana jest organizacja pozarządowa, która będzie realizowała ten program. 
 
Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 
Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała roczny program współpracy powiatu 
radomskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2019 roku, 
stanowi on załącznik Nr 2 do protokołu. 

 
 

Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad - Informacja o realizacji zadań 
oświatowych powiatu radomskiego w roku szkolnym 2017/2018 roku.  

 

p.o. Naczelnika Wydziału Edukacji Aleksandra Wróblewska  poinformowała, że każdy 
materiał otrzymał i na pewno się z nim zapoznał. Następnie przybliżyła przedłożony materiał  
(zał. Nr 3) i poprosiła o pytania. 

Radny Tadeusz Osiński wyraził swoje spostrzeżenie, że w naszym społeczeństwie od kilku 
lat dzieje się coś niedobrego. Mówił, aby zwrócić uwagę na ponad 150 tyś. mieszkańców 
powiatu, a w roku szkolnym przez Poradnie Psychologiczno-Pedagogiczne przewinęło się 
ponad 27 tyś. dzieci i młodzieży. Założyć można, że około 50% z tych dzieci otrzymało 



3 
 

orzeczenia, co wynika z tego, że mamy około 25% dzieci i młodzieży ze schorzeniami. 
Świadczy, to o dużym zapotrzebowaniu na kształcenie specjalne bądź też terapie. Dodał też, że 
źle się stało, że technika i szkoły zawodowe, które funkcjonowały w latach 70-tych /80-tych 
zostały polikwidowane. Teraz odbudowuje się szkolnictwo zawodowe, ale przedsiębiorcy 
narzekają na młodzież, która posiada świadectwa kwalifikacyjne, albo nie chce pracować, albo 
nie umie i nie potrafi pracować. Jest problem ze zdobyciem fachowców, pomimo wzrostu płacy. 

Radny Krzysztof Kozera powiedział, że jest to wynik, że nie są prowadzone zajęcia 
praktyczne. Kiedyś były zajęcia prowadzone pod nadzorem nauczycieli, a teraz jest wszystko 
na zasadzie, aby się dokumenty zgadzały, bo najważniejsza jest teoria i potem takie osoby 
przychodzące do firmy nic nie umieją. 

Radny Tadeusz Osiński powiedział, że nie ma bazy warsztatowej, żeby pod nadzorem 
fachowców, nauczycieli praktycznej nauki zawodu, nauczyli się konkretnej, dobrej pracy. 

Radny Ryszard Dziura zapytał, jeżeli Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna przy 
ul. Kolejowej przyjmuje dzieci ze szkół średnich i dzieci z szkół podstawowych,  
a finansowanie odbywa się tylko z udziałem Starostwa Powiatowego? 

p.o. Naczelnika Wydziału Edukacji Aleksandra Wróblewska  odpowiedziała, że tylko  
i wyłącznie z udziałem Starostwa Powiatowego. 

Radny Ryszard Dziura powiedział, że w związku z sytuacją jaka jest w oświacie, dzieci  
z ósmych klas szkół podstawowych i młodzieży  z gimnazjum będzie więcej. Zapytał czy 
powiat widzi taką rezerwę, że może być więcej dzieci?. 

p.o. Naczelnika Wydziału Edukacji Aleksandra Wróblewska  odpowiedziała, że tak.  

Radny Jan Siek powiedział, że w temacie szkolnictwa jest na bieżąco od 20 lat i wie jak 
zmieniało się szkolnictwo zawodowe na przestrzeni tych ostatnich lat. Powiedział, że to są 
bardzo duże zaniedbania ze strony państwa. Kiedyś był trend tworzenia liceów profilowanych, 
które teoretycznie miały być liceami zawodowymi, a nie były ani liceami, ani technikami, 
zostało to zaprzepaszczone. Dziś odbudowa szkolnictwa zawodowego niesie za sobą olbrzymie 
nakłady finansowe. Dziś uczniowie posiadają wiedzę teoretyczną, a nie wiedzą jak uruchomić 
np. daną maszynę i tu właśnie pojawia się problem. Jeśli chodzi o korzystanie z Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej to jest to zadanie własne powiatu i tu nie można na gminę 
nałożyć żadnej prośby o to, aby dofinansowała funkcjonowanie PPP. Dodał, że zwiększa się 
liczba dzieci korzystających z poradni, to jest też sposób uświadomienia społeczeństwa. Rodzic 
idzie po najmniejszej linii oporu, nie przykłada się do tego, aby z dzieckiem pracować tylko 
jeśli pojawia się problem, od razu udaje się do poradni na diagnozę. Mają na to wpływ warunki 
życia społeczeństwa. 

Radny Ryszard Dziura powiedział, że w materiale jest napisane, że są trzy oddziały liceum w 
Chwałowicach, tak? 

p.o. Naczelnika Wydziału Edukacji Aleksandra Wróblewska  odpowiedziała, że tak są trzy 
oddziały, 56 uczniów. 

Wicestarosta Radomski Roman Frąk powiedział, że padły słowa na temat dzieci, które 
korzystają z Poradni Psychologiczno-Pedagogicznych. Dla niego najważniejsze jest to, żeby 
dzieci mogły skorzystać z tych poradni, że Powiat zapewnia dostęp do tych poradni. Dodał, że 
to właśnie dorośli są odpowiedzialni za wychowanie dzieci i takie życie, jakie im stwarzamy, 
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takie później są konsekwencje w tym doroślejszym życiu dziecka. Powiedział, że Powiat 
powinniśmy rozliczać z tego, jakie warunki zgodnie z ustawą przygotowywane są dla 
młodzieży. Jeśli chodzi o kształcenie zawodowe to Powiat zgodnie z harmonogramem i 
programem nauczania wykonuje swoje zadania. Jaki model kształcenia zawodowego w Polsce 
ostatecznie zostanie przyjęty, tego nie wiedzą. Można jedynie dyskutować na ten temat czy 
przyjąć taki system, o jakim mówił radny Siek, że szkoła będzie musiała zapłacić kilka 
milionów złotych za maszynę numerycznie sterowaną, a za rok się okaże, że nie ma chętnych 
do nauki na tej maszynie i kto wtedy rozliczy tę szkołę. Inny model np., który panuje w 
Niemczech, gdzie dziecko uczy się normalnie w szkole, ale część każdego tygodnia przeznacza 
na naukę w firmie, która ma patronat nad szkołą i kształci fachowców. Powiedział, że opierając 
się na własnym doświadczeniu, jako dyrektora MPK, że nawet po szkołach takich, gdzie 
dziecko kończy szkołę zawodową zasadniczą w Radomiu, a później Technikum i trafia do nas 
do pracy, to zakładają, że to dziecko dopiero po trzech latach będzie samodzielnie mogło 
dokonywać napraw. Zdawali sobie z tego sprawę i nigdy tak nie było w historii, żeby dziecko 
po szkole zawodowej wchodziło na warsztat i wykonywało zadanie tak jak doświadczony 
pracownik. To jest niemożliwe i nigdy wcześniej tak nie było i dzisiaj tak nie będzie. 
Technologia posunęła się do przodu , a szkoły nie stać na to, żeby cały zakres prac, które 
występują na różnych stanowiskach pracy przećwiczyć w szkole do tego stopnia, żeby dziecko 
mogło samodzielnie pracować. To jest niestety zadanie zakładu pracy i uważa, że zakłady pracy 
sobie z tym poradzą. Będą mieli do wyboru Azjatów, Ukraińców do czasu, albo zajmą się 
dziećmi z Polski, tak żeby stworzyć im odpowiednie warunki, czas, cierpliwość i odpowiednie 
wynagrodzenie, żeby to dziecko mogło stać się pełnowartościowym pracownikiem. 

 
Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 
Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała informację o realizacji zadań oświatowych 
powiatu radomskiego w roku szkolnym 2017/2018 roku, stanowi ona załącznik Nr 3 do 
protokołu. 

 
 

Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad - Zaopiniowanie projektu budżetu 
Powiatu Radomskiego na 2019 rok w działach dotyczących Komisji. 

Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że przedłożony projekt uchwały 
budżetowej na 2019 rok opracowany został w oparciu o aktualny stan prawny regulujący 
działalność powiatu, zgodnie z obowiązującą od stycznia 2019 roku klasyfikacją budżetową. 
Działy, które dotyczą pracy komisji to: dział 801 - oświata i wychowanie, 854 – edukacyjna 
opieka wychowawcza, 921 – kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, 926 – kultura 
fizyczna. Poinformowała, że otrzymali opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej do projektu 
uchwały budżetowej oraz do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Oby dwa dokumenty zostały 
zaopiniowane pozytywnie, nie wniesiono żadnych uwag. Zaczęła od dochodów budżetu : 

I tak w dziale w dziale 801 - oświata i wychowanie zaplanowano dochody w wysokości 
772.687 złotych, tj. 64,4% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Dochody pochodzą z 
dotacji celowej na realizację projektów unijnych w kwocie 294.216 złotych, z dotacji celowych 
przekazywanych dla powiatu na zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień między 
jednostkami samorządu terytorialnego na utrzymanie i działalność Międzypowiatowego 
Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli w Radomiu z siedzibą w Iłży w kwocie 101.035 złotych 
oraz dochodów własnych w kwocie 377.436 złotych. Dochody własne pochodzą z najmu 
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pomieszczeń w placówkach oświatowych w kwocie 210.226 złotych, wynajmu pokoi 
gościnnych w internacie i wynajmu autokaru na wycieczki szkolne, wpłat  za ogrzewanie 
Muzeum Regionalnego w Iłży oraz z wpływów za wykonywane przez uczniów w ramach zajęć 
praktycznych usługi ślusarskie i stolarskie w kwocie 54.200 złotych, ze sprzedaży zboża przez 
CKZiU w Chwałowicach w kwocie 90.000 złotych, ze sprzedaży  składników majątkowych w 
kwocie 2.100 złotych, z refundacji przez Okręgową Komisję Egzaminacyjną w Warszawie 
kosztów przeprowadzonych egzaminów zawodowych w kwocie 16.200 złotych, opłat za 
wydawanie duplikatów świadectw szkolnych i legitymacji szkolnych w kwocie 2.180 złotych 
oraz odsetek od środków na rachunku bankowym w kwocie 2.530 złotych. Niższe dochody w 
stosunku do przewidywanego wykonania wynikają z niższej dotacji na realizację projektów 
unijnych.  

W dziale 854 – edukacyjna opieka wychowawcza zaplanowano dochody w wysokości 
50.000 złotych, tj. 125% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Pochodzą one z opłat za 
posiłki w stołówce wnoszone przez rodziców młodzieży przebywającej w Młodzieżowym 
Ośrodku Wychowawczym w Wierzbicy. Wyższe dochody w stosunku do przewidywanego 
wykonania wynikają z  braku zwolnień w ponoszeniu opłat w stosunku do niektórych 
wychowanek przebywających w Ośrodku. 
W dziale 921 i 926 nie ma strony dochodowej. 

Następnie omówiła stronę wydatkową. I tak w dziale 801 - oświata i wychowanie 
zaplanowano wydatki w wysokości 21.062.919,80 złotych, tj. 96,8 % przewidywanego 
wykonania roku bieżącego, z tego 50.000 złotych stanowią wydatki majątkowe na „Zakup i 
montaż dwóch kotłów gazowych w kotłowniach centralnego ogrzewania w CKZiU w 
Chwałowicach”, natomiast wydatki bieżące wynoszą 21.012.919,80 złotych. W ramach 
wydatków bieżących tego działu finansowane jest utrzymanie 7 jednostek, tj. szkół 
ponadgimnazjalnych i placówki oświatowej. 
Zabezpieczono funkcjonowanie: 
-  dwóch liceów ogólnokształcących: w Iłży i Pionkach, 
-  Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Iłży, 
-  Zespołu Szkół w Pionkach w ramach którego funkcjonują szkoły specjalne, 
- dwóch centrów: Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Pionkach 

i  Chwałowicach, 
- Międzypowiatowego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli w Radomiu z siedzibą w Iłży 
w łącznej kwocie 20.232.629 złotych. W ramach tej kwoty zabezpieczono 5% wzrost 
wynagrodzeń dla nauczycieli od 1 stycznia 2019 roku oraz środki na kształcenie specjalne. 
Ponadto zabezpieczono środki na: 
-  dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli z uwzględnieniem kosztu obniżenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, dopłaty do czesnego 
dla nauczycieli studiujących na studiach podyplomowych, kursach kwalifikacyjnych oraz 
innych formach proponowanych przez ośrodki dokształcania nauczycieli w kwocie 107.388 
złotych,  

-  nagrody Starosty dla wyróżniających się nauczycieli zgodnie z obowiązującym regulaminem 
płacowym w kwocie 46.233 złote (wraz z wydatkami pochodnymi), 

-  sfinansowanie komisji egzaminacyjnych dla nauczycieli ubiegających się o awans na stopień 
nauczyciela mianowanego w wysokości 4.304 złote (wraz z wydatkami pochodnymi), 

-   realizację projektów unijnych w łącznej kwocie 622.365,80 złotych, w tym: „Praktyczne 
szkolenie zawodowe szansą dla uczniów z ZS w Pionkach” w kwocie 328.149,80 złotych, 
który będzie realizowany przez Zespół Szkół w Pionkach oraz „Zapewnienie dyrektorom i 
innym osobom pełniącym funkcje kierownicze w mazowieckich szkołach i przedszkolach 
wsparcia szkoleniowo-doradczego w zakresie przywództwa edukacyjnego w kształceniu 
kompetencji kluczowych uczniów poprzez system doskonalenia nauczycieli” w kwocie 
294.216 złotych, który będzie kontynuowany przez Międzypowiatowy Ośrodek 
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Doskonalenia Nauczycieli w Radomiu z siedzibą w Iłży. Źródłami pokrycia wydatków w 
tym dziale są: subwencja oświatowa w kwocie 17.789.398 złotych,  środki przekazywane 
przez inne powiaty na realizację zadań wynikających z zawartych porozumień (umów) na 
współfinansowanie Międzypowiatowego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli w Radomiu 
z siedzibą w Iłży w kwocie 101.035 złotych, dotacje celowe na realizację projektów unijnych 
w kwocie 294.216 złotych oraz dochody własne powiatu w kwocie 2.878.270,80 złotych.  
 W dziale 854 - edukacyjna opieka wychowawcza zaplanowano wydatki w kwocie   

5.222.838 złotych, co stanowi 89,7% przewidywanego wykonania roku bieżącego.  
W ramach wydatków bieżących tego działu finansowane jest: 
 -utrzymanie Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Wierzbicy w kwocie 1.954.895 

złotych,  
 -  utrzymanie trzech poradni psychologiczno - pedagogicznych w: Radomiu,  Iłży i Pionkach 

w łącznej kwocie 2.135.260 złotych, 
 -  utrzymanie dwóch internatów: przy Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w 

Pionkach i Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Chwałowicach w kwocie 
908.182 złote. 

Powyższe kwoty uwzględniają wzrost wynagrodzeń nauczycieli o 5% od 1 stycznia 2019 roku 
oraz zapewniają środki na kształcenie specjalne. 
Ponadto zabezpieczono środki na: 
- stypendia Starosty Radomskiego dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych powiatu 

radomskiego, którzy wyróżniają się najlepszymi wynikami w nauce w kwocie 64.000 
złotych, 

-  dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli z uwzględnieniem dopłaty do 
czesnego dla nauczycieli studiujących na studiach podyplomowych, kursach 
kwalifikacyjnych oraz innych formach proponowanych przez ośrodki dokształcania 
nauczycieli w kwocie 17.008 złotych, 

 - wczesne wspomaganie rozwoju dziecka realizowane przez Zespół Szkół  
w Pionkach w kwocie 143.493 złote. 

W w/w dziale źródłem finansowania jest subwencja oświatowa w kwocie 5.098.838 złotych 
oraz dochody własne powiatu w kwocie 124.000 złotych.  

Kolejny dział 921 – kultura i ochrona dziedzictwa narodowego zaplanowano wydatki 
w kwocie 430.890 złotych, tj. 80,4% przewidywanego wykonania roku bieżącego. 
W ramach tej kwoty założono przekazanie dotacji: 
-  dla gmin na organizację powiatowych imprez kulturalnych w kwocie 190.122 złote, 

(w załączniku  tabela Nr 1. szczegółowy opis planowanych imprez i przeznaczone na nie 
kwoty). Dodała, że w 2019 roku jest zaplanowana kwota 72.000,00 zł na dożynki, które 
odbędą się w gminie Jedlińsk. 

- na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do realizacji organizacjom 
pozarządowym prowadzącym działalność pożytku publicznego 20.000 złotych, 

-  dla Gminy Miasta Radomia w zakresie prowadzenia powierzanych zadań powiatowej 
biblioteki publicznej przez Miejską Bibliotekę Publiczną im. Józefa i Andrzeja Załuskich w 
kwocie 118.770 złotych. 

Ponadto w ramach tego działu finansowana będzie organizacja powiatowych imprez 
kulturalnych w kwocie 101.998 złotych. 
Niższy plan wydatków w stosunku do przewidywanego wykonania wynika z faktu, że w roku 
bieżącym organizowano jubileusz „Dwudziestolecia Powiatu Radomskiego w setną rocznicę 
odzyskania niepodległości” i przedsięwzięcie „Niedziela z powiatem” obejmujące blog 10-ciu 
wydarzeń społeczno-kulturalnych na terenie gmin powiatu radomskiego. 

W dziale 926 – kultura fizyczna zaplanowano wydatki w kwocie 47.470 złotych, tj. 
100% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Wydatki w tym dziale przeznaczone są na 
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dofinansowanie zadań zleconych do realizacji organizacjom pozarządowym, prowadzącym 
działalność pożytku publicznego w zakresie kultury fizycznej. 
 
Komisja 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie finansowe wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania projektu budżetu Powiatu Radomskiego na 2019 rok w 
działach dotyczących pracy Komisji 

 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 4  porządku obrad - Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu na 2019 rok. 

 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że przedstawiony projekt uchwały Rady 
Powiatu w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. W działach, które należą do pracy 
Komisji, WPF zawiera tylko jedno zadanie przedsięwzięcie przy udziale środków unijnych, 
projekt który realizowany jest przez MODN. Projekt jest dwuletni, realizowany w 2018 roku, 
a kończy się 2019 roku. Łączna wartość projektu tj. 721.905,00 zł, a na 2019 rok jest 
zaplanowane 294.216,00 zł. Dodała, że w jednostkach oświatowych nie ma przedsięwzięć 
wieloletnich. Poinformowała, że dokument WPF został sporządzony nowy, ponieważ musi być 
on realistyczny i dostosowany do  wskaźników makroekonomicznych. Wielkości w WPF są 
identyczne takie jak w uchwale budżetowej na 2019 rok. 
 
Radny Tadeusz Osiński powiedział, że jego zdaniem projekt budżetu jest bardzo dobrze 
opracowany. Tak jak to było 10 lat temu, były rachunki dochodów własnych na jednostki, gdzie 
mogły nimi dysponować, potem były one zlikwidowane i przechodziły one na dochody 
Starostwa i dopiero Rada Powiatu mogła je przeznaczać jednostkom i to bardzo dobrze. 
Zapytał, czy zakup materiałów i wyposażenia w oświacie, jeśli chodzi o środki trwałe to one 
nie są w inwestycjach?. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że zależy to jakiego charakteru są 
zakupy. Jeżeli to są zakupy związane z dydaktyką jaka jest prowadzona przez daną szkołę to 
one pomimo, że mają większą wartość niż 10 tys. zł są kupowane jako materiały dydaktyczne 
i pojawiają się w paragrafie 424 czyli bieżący. Natomiast zadania inwestycyjne, powyżej 10 
tys. zł, są tylko i wyłącznie zakupy inwestycyjne gdzie są na budynkach wykonywane 
inwestycje. 
 
Radny Tadeusz Osiński zapytał, czy w tych paragrafach na remonty 4270 to czy wystarczy 
środków na szkołę? 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że tak. Powiedziała, że w materiałach, 
które kierownicy jednostek przedłożyli do 15 października składają swoje zapotrzebowania. 
Zarząd Powiatu pochylił się nad tymi potrzebami i tym jednostkom oświatowym, które 
wystąpiły o dodatkowe prace remontowe, przydzielone zostały środki po 50 tys zł. na każdą 
jednostkę oświatową, która wystąpiła. Dodatkowo otrzymali 300 tys. zł. na remonty ponad tymi 
środkami, które mieli zabezpieczone w budżecie. W budżecie mieli zabezpieczone środki na 
poziomie roku bieżącego po wyłączeniu jednorazowych dofinansowań, wydatki bieżące, a 
oprócz tego dostali ekstra 300 tys. zł. na remonty. 
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Radny Tadeusz Osiński pogratulował tak przygotowanego budżetu i WPF-u. Zapytał czy 
może być tak, że najpierw przyjęta zostanie uchwała budżetowa a potem WPF? 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że jej kolegiantka stoi na stanowisku, 
że tak wynika z przepisu, że nie później, czyli powinien być wcześniej, najpierw WPF a później 
uchwała budżetowa. Dodała, że również kolegiantka pogratulowała Zarządowi i powiatowi, że 
ma tak dobrze przygotowany budżetu, który zabezpiecza wszystkie potrzeby, a przede 
wszystkim ma  dużą nadwyżkę operacyjną. 
 
Radny Ryszard Dziura zapytał, czy w dziale 854 była mowa o poradniach psychologiczno-
pedagogicznych o wzmożonych potrzebach, a jest zmniejszenie o 10%, czym to jest 
spowodowane?. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że wynika to z tego, że w tym 
momencie nie znają jeszcze wielkości środków na kształcenie specjalne. Dopiero ta wielkość 
będzie znana w przyszłym roku, po przekazaniu metryczki czyli koniec marca początek 
kwietnia. W tym momencie są zabezpieczone w budżecie niższe środki na MOW w Wierzbicy. 
Jeśli będzie taka potrzeba to środki zostaną zwiększone na tę placówkę, po otrzymaniu 
metryczki, gdzie będzie to imiennie przygotowane. 
 
Radny Ryszard Dziura zapytał, czy te 107 tys. zł na doskonalenie nauczycieli przeznaczone 
jest na wszystkie szkoły?. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że to jest na szkoły, gdzie są działy 
801. Czyli w dziale tym jest zaplanowana właśnie kwota 107 tys. zł. 
 
Radny Jan Siek powiedział, że na pewno w tym budżecie wydatki będą aktualizowane, bo np. 
dwie szkoły z Pionek będą w przyszłym roku obchodziły okrągłe rocznice: CKZiU 90-lecie 
istnienia i Zespół Szkół 50-lecie istnienia. 
 
Radny Ryszard Dziura zapytał w jakiej formie Powiat może pomóc przy organizacji takiej 
imprezy? 
 
Radny Jan Siek powiedział, że został zawiązany Komitet organizacyjny, który już zajmuje się 
przygotowaniami, aby taka impreza się odbyła. Wesprzeć szkołę można np. poprzez zakup 
maszyny cyfrowej do nauki. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że owszem może to być zakup pomocy 
dydaktycznej, pieniądze wtedy wprowadzają do budżetu, ale zakup realizuje szkoła. W takie 
działanie może się też włączyć Wydział Promocji. 
 
Radny Jan Siek powiedział, że jest to duże przedsięwzięcie, szkoła ma stary sztandar, 
nieaktualny, a szkoła się zmienia, ewaluuje. Sygnalizuje wcześniej sprawę, żeby Zarząd 
Powiatu nie był zaskoczony. 
 
Komisja 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu na 2019 rok. 
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Przystąpiono do realizacji punktu 5  porządku obrad – Sprawy różne i wolne wnioski 
 
Więcej spraw nie zgłoszono. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Prowadzący obrady Komisji zamknął 1 posiedzenie 
o godz.14:00. 
 
 
Protokołowała:                                                                             Prowadzący obrady Komisji  
 
Joanna Kosior                                                                                     Jan Siek 


